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Метою проведення даного анкетування е монiторинг задоволеностi отудентiв
першого (бакалаврського) рiвня вищоТ освiти спецiальностi |71, <Електронiка>

щодо оцiнки якостi вищоi освiти та освiтнього середовища на кафедрi електронноi
iHx<eHepii Нацiонального унiверситету <<Львiвсъка полiтехнiка, а саме змiстовним
наповненням ocBiTHboi програми, ефективнiстю викладання, забезпеченiстю
освiтнього процесу матерiыIьно-технiчними, навч€uIьно-методичними ресурсами
та piBHeM ix задоволеностi.

Щля досягнення поставленоТ мети було проведене опитування (анкетування)
студентiв першого (бакалаврського) рiвня вищоТ освiти. Результати проведеного
анкетування оформлено у виглядi писъмового звiту. Розроблена ocBiTHbo-

професiЙна програма <<Електронiка)) мае за мету поглибити теоретичнi знання та
практичнi умiння i навики у галузi електронiки та телекомунiкацiй за
спецiальнiстю <Електронiка>. Бакалаври оцiнювали ефективнiсть методiв i
методику викладання дисциплiн з спецiальнiстю <Електронiка> ocBiTHbo-

професiЙноi програми першого (бакалаврського) piBHi вищоi освiти, а також
piBeHb стимулювання iх до самоосвiти й науково-дослiдницькоi дiяльностi. Сфера

факторiв, якi мотивують бакалаврiв до освiтнього процесу та самостiйноТ роботи е

збiльшення об'ему знань, новизна та зацiкавленiсть у вивченнi дисциплiн,
розумiння важливостi та значення отриманих знань i практичних навикiв,
кар'ерне зростання i реалiзацiя себе в подальшiй професiйнiй дiяльностi.
Викладачi професiйних дисциплiн та викладачi вибiркового блоку дисциплiн в

свою чергу допомагають студентам оволодiти в повному обсязi
компетентностями та результатами навчання, визначеними Стандартом освiти.

Опитування студентiв було проведене весною 2022-202З н.р. Респондентами
опитування виступили 10 студентiв 2022року вступу (I курс), 9 студентiв
2021року вступу (II курс) i 9 студентiв 2019року вступу (IV курс). Анкета для
студентiв I курсу мiстила 20 питань, для другого курсу - 27 питань i для IV курсу
39 питань. Анкета для студентiв II курсу на вiдмiну вiд анкети для I курсу мiстить
Питання щодо дистанцiЙного навчання. Анкета для студентiв IV курсу мiстить
найбiльшу кiлькiстъ питань, оскiльки порiвняно зi студентами молодших KypciB
вони можуть дати бiльш повну оцiнку ocBiTHboi програми, оскiльки маЙже
повнiстю ii пройшли.

Результати опитування аналiзувались на засiданнi НМК 171-Електронiка,
,

протокол .}Ф_l вiд J/, Оh.2О2Зр. за участi членiв проектноI групи та викладачiв ,

якi забезпечують освiтнiй процес за вiдповiдним напрямом освiти, а саме:

Гарант:
N{икитюк Зiновiй Матвiйович - д.ф-м.н., професор кафедри електронноi iнженерii



Члени групи: 

 

Викладачі кафедри: проф. Фітьо В.М., проф. Гельжинський І.І., доц. Кучмій 

Г.Л., доц. Булавінець Т.О., доц. Шимчишин О.Й., асист. Куцій С.А. 

 

Аналіз результатів анкетування студентів І курсу 2022 року вступу. 

В анкетуванні І курсу 2022 року вступу прийняли участь 10 студентів. За 

результатами опитування про причину обрання навчання за спеціальністю 171 

«Електроніка» більшість студентів висловила особисту зацікавленість саме цією 

спеціальністю (90%) і перспективи мати постійну та надійну роботу за 

спеціальністю (50%) 

 

 

Більшість опитуваних студентів бажають працювати за фахом (80%), 

відкрити власну справу (50%). 

 

 

Під час навчання першокурсники зіштовхнулись з наступними труднощами: 

Яремчук Ірина 

Ярославівна 

- д.т.н., професор, завідувач кафедри електронної 

інженерії 

Стахіра Павло 

Йосипович 

- д.т.н., професор, професор кафедри електронної 

інженерії 

Барило Григорій 

Іванович 

- д.т.н., професор, професор кафедри електронної 

інженерії 

Кремер Ірина 

Петрівна 

- гарант освітньо-професійної програми,  

- к.т.н., доцент, доцент кафедри електронної інженерії 



великий обсяг самостійної роботи (40%) проживання у гуртожитку (20%) і 

організація навчального процесу (10%).  

 

Найбільш зручною формою навчання студенти вважають дистанційне 

навчання (70%). 

 

Добре оцінена організація навчального процесу з використанням ВНС 

(лекції, практичні завдання, тестування) (60%), задовільно відзначили 40%. 

 

 

Навчально-методичне забезпечення, розклад занять і іспитів, інформаційна 

підтримка на сайті НУ «Львівська політехніка» також отримали позитивні відгуки 

(80%). 



 

Студенти зазначили об’єктивність та прозорість оцінювання знань 

викладачами кафедри електронної інженерії: більшою мірою задоволені 60%, 

цілком задоволені 40%. 

 

Використання таких сучасних методів викладання як навчальні дискусії, 

тренінги, ігрові та імітаційні форми навчання схвалили всі опитувані студенти 

(100%). 

 

 

В результаті опитування студенти зазначили, що хотіли б більш поглиблено 

вивчати такі дисципліні, як «Інформатика інфокомунікаційних систем», 

«Матеріали електронної техніки», різні мови програмування і дисципліни, 

пов’язані з майбутньою професійною діяльністю. 



 

Першокурсники зазначили, що для отримання ґрунтовних знань, 

поглибленого вивчення інформатики, створення мікропроцесорних систем 

управління, електронних систем, вивчення цифрової та аналогової схемотехніки, 

мікросхемотехніки, мікропроцесорів та систем на їх основі, опанування 

технологію виробництва електронної техніки, автоматизованого проектування та 

комп’ютерних систем проектування необхідно в навчальному процесі 

використовувати більш сучасні потужні комп’ютери і програмне забезпечення, 

новітнє сучасне обладнання для проведення лабораторних робіт і наукових 

досліджень. Також були висловлені побажання щодо збільшення роботи з 

електронними пристроями. 

 

 

Аналіз результатів анкетування студентів ІІ курсу 2021 року вступу. 

В анкетуванні ІІ курсу 2021 року вступу прийняли участь 9 студентів. За 

результатами опитування про причину обрання навчання за спеціальністю 171 

«Електроніка» більшість студентів висловила особисту зацікавленість саме цією 

спеціальністю (55,6%) і перспективи мати постійну та надійну роботу за 

спеціальністю (33,3%). 



 

Більшість опитуваних студентів бажають працювати за фахом і відкрити 

власну справу (33,3%), виїхати за кордон з метою працевлаштування чи навчання. 

Навчатися в магістратурі або працювати за іншою спеціальністю бажають 11,1%.  

 

Під час навчання першокурсники зіштовхнулись з наступними труднощами: 

великий обсяг самостійної роботи (22,2%) проживання у гуртожитку (33,3%) і 

організація навчального процесу (44,4%).  

 

Найбільш зручною формою навчання студенти вважають дистанційне 

навчання (55,5%), цілком адаптувалися 8 з 9 опитаних студентів(88,9%). 



 

 

Позитивно оцінена організація навчального процесу з використанням ВНС 

(лекції, практичні завдання, тестування): відмінно 33,3%, добре 33,3%. Три 

студенти з дев’яти опитаних відчувають певні труднощі 33,3%. 

 

Позитивно оцінена організація навчального процесу з використанням ВНС 

(розклад, навчально-методичне забезпечення, інформаційна підтримка (77,8%).  



 

Студенти зазначили об’єктивність та прозорість оцінювання знань 

викладачами кафедри електронної інженерії (цілком задоволені 5 (55,6%), 

більшою мірою задоволені 4 (44,4%) з 9 опитуваних.студентів.  

 

Використання таких сучасних методів викладання як навчальні дискусії, 

тренінги, ігрові та імітаційні форми навчання позитивно оцінили 7 студентів 

(77,8%). 

 

Студенти ІІ курсу надали високу оцінку роботі викладачів кафедри 

електронної інженерії в рамках дистанційного навчання (100%).  



 

Позитивно оцінені лекційні заняття: 5 відповідей «відмінно» (55,6%) і 3 

відповіді «добре» (33,3%). 

 

Ефективність проведення лабораторних і практичних занять під час 

дистанційної форми навчання на «відмінно» і «добре» відзначили 7 з 9 

опитуваних студентів. 

 

Половина опитуваних студентів зацікавлена у науковій роботі з викладачами 

кафедри електронної інженерії, студенти хочуть приймати участь у наукових 

конференціях, написання статей і проведенні наукових досліджень. 



 

Однак опитування показало існування певних недоліків дистанційної форми 

навчання. Студенти зазначили неможливість у повній мірі здійснювати навчання 

за фахом (44,4%), відчувають брак спілкування з однокурсниками (55,6%) і 

недостатній особистий контакт з викладачем (22,2%), недостатня кількість 

навчально-методичних матеріалів (11,1%). 

 

Зазначені і переваги дистанційного навчання. Всі опитувані студенти 

зазначили можливість регулювання власного режиму навантаження (100%), 

додатковий час для самоосвіти і творчості (77,8%), більше вільного часу від 

аудиторних занять (77,8%), а також можливість повторно передивитись 

відеозаписи лекцій (88,9%). 

 

Студенти другого курсу також висловили побажання більш поглиблено 

вивчати дисципліни пов’язані з майбутньою професійною, поглиблено вивчати 

інформатику і різні мови програмування для створення мікропроцесорних систем 



управління, електронних систем,  вивчати цифрову та аналогову схемотехніку, 

мікросхемотехніку, мікропроцесори та системи на їх основі. Вони хочуть вивчати 

технологію виробництва електронної техніки, автоматизованого проектування та 

комп’ютерних систем проектування. Необхідно в навчальному процесі 

використовувати більш сучасні потужні комп’ютери і програмне забезпечення, 

новітнє сучасне обладнання для проведення лабораторних робіт і наукових 

досліджень. Також були висловлені побажання щодо збільшення роботи з 

електронними пристроями. Студенти бажають вивчати іноземні мови на всіх 

курсах навчання. Однак вивчення вищої математики, філософії і хімії викликає 

певні труднощі. 

 

 

 

Аналіз результатів анкетування студентів ІV курсу 2019 року вступу. 

В анкетуванні ІV курсу 2019 року вступу прийняли участь 9 студентів. За 

результатами опитування про причину обрання навчання за спеціальністю 171 

«Електроніка» більшість студентів висловила особисту зацікавленість саме цією 

спеціальністю (77,7%) і перспективи мати постійну та надійну роботу за 

спеціальністю (33,3%) 



 

Більшість опитуваних студентів бажають навчатися в магістратурі (77,8%), 

виїхати за кордон з метою працевлаштування або навчання бажають 22,2%, 

відкрити власну справу 55,6%, працювати за фахом 33,3%, працювати за іншою 

спеціальністю бажають 33,3%. 

 

Найбільш зручною формою навчання 7студентів  вважають дистанційне 

навчання (77,8%), а 3 студенти хотіли б навчатися очно (33,3%). 

 

Четверо з опитуваних студентів задоволені рівнем організаційної, 

інформаційної, соціальної та консультативної підтримки в НУ «Львівська 

політехніка» (44,4%), п’ять студентів частково задоволені (55,6%). 



 

Навчально-методичне забезпечення, розклад занять і іспитів, інформаційна 

підтримка на сайті НУ «Львівська політехніка» також отримали позитивні відгуки 

66,7% і 33,3% 

 

 

Позитивно оцінена організація навчального процесу з використанням ВНС 

(лекції, практичні завдання, тестування): цілком задоволені 77,8%, більшою 

мірою задоволені 22,2%.  

 

Студенти зазначили об’єктивність та прозорість оцінювання знань 

викладачами кафедри електронної інженерії (цілком задоволені 6 (66,7 %), 

більшою мірою задоволені 3 (33,3%). 



 

Позитивно оцінені лекційні заняття під час дистанційної форми навчання: 5 

відповідей «відмінно» (55,6%) і 4 відповіді «добре» (44,4%). 

 

Ефективність проведення лабораторних і практичних занять під час 

дистанційної форми навчання на «відмінно» і «добре» відзначили 4 і 3 з 

опитуваних студентів. 

 

Використання таких сучасних методів викладання як навчальні дискусії, 

тренінги, ігрові та імітаційні форми навчання позитивно оцінили 7 студентів 

(77,8%). 



 

Якість підготовки за обраною освітньо-професійною «Електроніка» повністю 

задовольняє 3 опитуваних студентів (33,3%), частково задовольняє 5 студентів 

(55,6%). 

 

Студенти мають змогу вільно обирати певні вибіркові дисципліни з наданого 

переліку. 

 

Студенти висловили побажання запровадити в навчальному процесі дуальну 

форму навчання. Це спосіб навчання, за яким теоретичний матеріал опановується 

в навчальному закладі з педагогом, а практичне навчання проходить на 

виробництві. Після випуску учні, які навчалися за дуальною формою, вміють 

працювати з технікою, розуміють усі технологічні процеси та мають досвід 

взаємодії з досвідченими фахівцями підприємств і їм потім пропонують відкриті 

вакансії на цьому ж підприємстві, тож їхнє працевлаштування є досить високим. 



 

 

Шестеро з 9 опитуваних студентів (66,7%) зацікавлені у науковій роботі з 

викладачами кафедри електронної інженерії, студенти хочуть приймати участь у 

наукових конференціях, написання статей і проведенні наукових досліджень. 

 

 

Більшість студентів вважають за доцільне проходження виробничих практик 

на підприємствах, організаціях та установах, які працюють в сфері електроніки, а 

також проведення екскурсій на цих підприємствах. 

 

 



 

Також студенти 4 курсу вважають, що для їх подальшого працевлаштування 

є доцільним організовувати та проводити більше зустрічей з роботодавцями. 

 

Студенти також висловили побажання більш поглиблено вивчати дисципліни 

пов’язані з майбутньою професійною, поглиблено вивчати інформатику і різні 

мови програмування для створення мікропроцесорних систем управління, 

електронних систем, вивчати експертні системи, цифрову та аналогову 

схемотехніку, мікросхемотехніку, мікропроцесори та системи на їх основі. Вони 

хочуть отримати більше досвіду розроблення електронних приладів  пристроїв та 

систем функціональної електроніки. 

 

 



 

 

 

При опитуванні студенти 4 курсу зазначили, що необхідно збільшити 

кількість лабораторних і практичних робіт. 

 

Однак викликає певні труднощі вивчення математичного аналізу, філософії, 

хімії, дисциплін, пов’язаних з фізико-хімічними властивостями. 

 

 

Студенти хочуть вивчати технологію виробництва електронної техніки, 

автоматизованого проектування та комп’ютерних систем проектування. 

Необхідно в навчальному процесі використовувати більш сучасні потужні 

комп’ютери і програмне забезпечення, новітнє сучасне обладнання для 



проведення лабораторних робіт і наукових досліджень. Також були висловлені 

побажання щодо збільшення роботи з електронними пристроями.  

ВИСНОВКИ: 

Здобувачі вищої освіти не відмітили особливих недоліків в організації 

освітнього процесу за освітньо-професійною програмою 171 – Електроніка. 

В своїх пропозиціях та рекомендаціях щодо удосконалення якості освітньої 

програми та освітнього середовища у Національному університеті «Львівська 

політехніка», студенти вказали такі позитивні аспекти, як якісне технічне 

оснащення навчальних аудиторій та лабораторій (нові комп’ютери і проектори), 

наявність WI-FI, проведення онлайн-занять на постійній основі. Також студенти 

вважають за доцільне проходження виробничих практик на підприємствах, 

організаціях та установах, які працюють в сфері електроніки, а також проведення 

екскурсій на цих підприємствах, оскільки це буде сприяти їх подальшому 

працевлаштуванню. 

За результатами проведеного опитування (анкетування) можна зробити 

висновки що, здобувачі першого (бакалаврського) рівня вищої освіти, як 

споживачі освітніх послуг, мають можливість вільно обирати навчальні 

дисципліни, дотримуватись вимог академічної доброчесності, навчатись у 

безпечних для здоров’я умовах. Студенти задоволені змістовним наповненням 

програми, ефективністю викладання, забезпеченістю освітнього процесу 

матеріально-технічними, навчально-методичними ресурсами та рівнем їх 

задоволеності. Практична зорієнтованість навчання, проходження практик 

сприяють набуттю досвіду роботи за фахом. Студенти після закінчення навчання 

планують працювати в обраній галузі. 

Заклад вищої освіти популяризує академічну доброчесність та використовує 

відповідні технологічні рішення як інструменти протидії порушенням академічної 

доброчесності. 

 

Загальний висновок: освітні послуги за освітньо-професійною програмою 

першого (бакалаврського)рівня вищої освіти за спеціальністю 171-Електроніка 

надаються на достатньому рівні і задовольняють студентів. 

 

 


